
Protokół z   XXIII  Sesji Rady Miejskiej w Zaklikowie, z dnia 20 maja  2016  r. 

Ad. 1.  

Przewodniczący Rady Miejskiej przywitał zebranych, stwierdził, że w sesji bierze udział 15 radnych, 

następnie przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad XXIII Sesji Rady Miejskiej w Zaklikowie. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie burmistrza z okresu między sesjami. 

4. informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

5.  Zapoznanie z oceną zasobów pomocy społecznej za 2015 r. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na 2016 r. 

b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Stalowowolskiemu na realizację zadania 

publicznego w 2016 r.;  

c) przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Zaklików;  

d) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  w zamian za uiszczoną 

przez właściciela opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

e) określenia, w odniesieniu do jednostek organizacyjnych gminy zaliczanych do sektora 

finansów publicznych, jednostki obsługującej, jednostki obsługiwanych oraz zakresu obowiązków 

powierzonych jednostkom obsługującym w ramach wspólnej obsługi; 

f) zmieniająca UCHWAŁĘ Nr LI/307/2014 RADY MIEJSKIEJ W ZAKLIKOWIE z dnia 30 maja 2014 

roku w sprawie Statutu Gminnego Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Zaklikowie; 

g) ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Zaklików; 



h) tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli zajmujących niektóre 

stanowiska, a także nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 

stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin; 

i) ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania 

dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw; 

j) wysokości oraz szczegółowych warunków przyznawania i wypłacania nauczycielom dodatku 

mieszkaniowego; 

k)  uchwalenia Regulaminu kryteriów i trybu przyznawania nagród ze specjalnego funduszu na 

nagrody dla nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Zaklików za ich osiągnięcia w pracy 

dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej, realizacji zadań związanych z zapewnieniem 

bezpieczeństwa uczniom w czasie zajęć organizowanych przez szkołę oraz realizacji innych zadań 

statutowych szkoły; 

l) uchwalenia planu Pracy Rady Miejskiej w Zaklikowie na 2016 r.; 

m) uchwalenia Planów Pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej w Zaklikowie na 2016 r.; 

n) uchwalenia Planu Pracy i Kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Zaklikowie na  2016 r.; 

o) nadania Statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Zaklikowie; 

p) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania; 

q) utworzenia placówek wsparcia dziennego prowadzonych w formie opiekuńczej przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Zaklikowie; 

r) wyrażenia woli na przystąpienie Gminy Zaklików do realizacji porozumienia z gminami 

ościennymi w zakresie objęcia mieszkańców tych gmin usługami świadczonymi przez Środowiskowy 

Dom Samopomocy w Radomyślu nad Sanem; 

7. Zapytania i interpelacje. 

8. Zamknięcie obrad. 

Burmistrz zaproponował, by z porządku obrad zdjąć punkty 6 h, i, j, k i wprowadzić do porządku 

obrad projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług świadczonych przez Gminę 



Zaklików w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów oraz wysokość cen za te usługi. Wniosek burmistrza przyjęty został 

jednogłośnie. Radna A. Mikusek zaproponowała, by do porządku obrad wprowadzić projekt uchwały 

w  sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów z terenu Gminy Zaklików.  

Przyjęty porządek obrad XXIII Sesji Rady Miejskiej. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie burmistrza z okresu między sesjami. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

5.  Zapoznanie z oceną zasobów pomocy społecznej za 2015 r. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na 2016 r. 

b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Stalowowolskiemu na realizację zadania 

publicznego w 2016 r.;  

c) przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Zaklików;  

d) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  w zamian za uiszczoną 

przez właściciela opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

e) określenia, w odniesieniu do jednostek organizacyjnych gminy zaliczanych do sektora 

finansów publicznych, jednostki obsługującej, jednostki obsługiwanych oraz zakresu obowiązków 

powierzonych jednostkom obsługującym w ramach wspólnej obsługi; 

f) zmieniająca UCHWAŁĘ Nr LI/307/2014 RADY MIEJSKIEJ W ZAKLIKOWIE z dnia 30 maja 2014 

roku w sprawie Statutu Gminnego Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Zaklikowie; 

g) ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Zaklików; 

i) uchwalenia planu Pracy Rady Miejskiej w Zaklikowie na 2016 r.; 

j) uchwalenia Planów Pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej w Zaklikowie na 2016 r.; 



k) uchwalenia Planu Pracy i Kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Zaklikowie na  2016 r.; 

l) nadania Statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Zaklikowie; 

m) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania; 

n) utworzenia placówek wsparcia dziennego prowadzonych w formie opiekuńczej przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Zaklikowie; 

o) wyrażenia woli na przystąpienie Gminy Zaklików do realizacji porozumienia z gminami 

ościennymi w zakresie objęcia mieszkańców tych gmin usługami świadczonymi przez Środowiskowy 

Dom Samopomocy w Radomyślu nad Sanem; 

p) określenia rodzajów dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Zaklików w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

oraz wysokość cen za te usługi. 

r) ustalenia wysokości diet dla sołtysów z terenu Gminy Zaklików 

7. Zapytania i interpelacje. 

8. Zamknięcie obrad. 

Ad. 2. 

Protokoły  z XX, XXI i XXII Sesji Rady Miejskiej przyjęte zostały 14 głosami, 1 radny wstrzymał się od 

głosu. 

Ad.3. 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie z okresu między sesjami, w którym poinformował, że od lipca 

urząd wysłał do mieszkańców niewywiązujących się z opłat za wodę i kanalizację 154 wezwania 

przedsądowe, 31 pozwów,  w stosunku do 22 odbiorców zastosowano egzekucje komornicze. 

Wyjaśnił, że często stosowane są umorzenia części należności oraz rozkładanie ich na raty. Radna M. 

Drzewi podziękowała w imieniu mieszkańców ul. Lipowej za budowę drogi. Przewodniczący Rady 

Miejskiej zaproponował, by na betonowej podbudowie ul. Kościelnej położyć asfalt. Poinformował, że 

ceny asfaltu spadły o ok. 30 %. Następnie zapytał o dokumentację na budowę hali sportowej w Lipie. 

Burmistrz wyjaśnił, że zmieniła się koncepcja hali, zaproponowano wykonawcy projektu wykonanie 

dokumentacji hali pełnowymiarowej, wykonawca chce rekompensaty. Radny D. Chmielewski 

przypomniał, że pieniądze ze sprzedaży mieszkania w Lipie miały być przeznaczone na opracowanie 



dokumentacji. Zaapelował, by w przyszłości z obiektu mógł korzystać klub sportowy. Burmistrz 

wyjaśnił, że trzeba porozmawiać w szerszym gronie na temat budowy hali. Radny D. Chmielewski 

zaproponował, by w spotkaniu uczestniczyli radni. 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Miejskiej oddał głos mieszkance Kolonii Łysaków, pani Małek, która po raz 

kolejny zwróciła się o budowę przydomowej oczyszczalni ścieków i przyłącza wodociągowego. Radca 

prawny wyjaśnił, że Gmina za każdym wykazuje dobrą wolę by problem rozwiązać. Wykonane zostały 

ekspertyzy ukazujące, że budowa wodociągu do państwa Małków jest technicznie niemożliwa, w 

rurach będą powstawały zastoiny, konieczne będzie czyszczenie tego odcinka wodociągu. 

Przydomowa oczyszczalnia ścieków musi być odsunięta od studni. Radna M. Kulpa zapytała, jaki 

będzie koszt czyszczenia rur. Otrzymała informację, że od dwóch lat takie prace nie były prowadzone. 

Radca prawny stwierdził, że problem polega na tym, czy jedno gospodarstwo może generować dla 

Gminy dodatkowe koszty. Radny D. Mróz poinformował, że był na spotkaniu, gdzie państwo 

Małkowie stwierdzili, że z oczyszczalni mogliby zrezygnować, w kwestii wody poinformował, że w 

Kolonii Łysaków znajdują się zasoby wód głębinowych i Gmina może wykonać studnię głębinową. 

Pani Małek stwierdziła, że nie ma gdzie zamontować hydrofora. Radna M. Kulpa zaapelowała o 

spotkanie u państwa Małków.  Zastępca Przewodniczącego Rady, A. Sieczkoś poprosił, by sprawdzić, 

czy rzeczywiście nie ma miejsca na zainstalowanie hydrofora. 

Przewodniczący Rady poinformował zebranych o: 

- wszczęciu postępowania w sprawie uchylenia uchwały w sprawie liczebności klas; 

- piśmie Urzędu Skarbowego; 

- prośbie Szpitala o dofinansowanie zakupu karetki; 

- piśmie D. Czajki w sprawie farmy wiatrowej; 

- piśmie K. Wydry w sprawie nieprawidłowości przy rekrutacji na stanowisko asystenta rodziny w 

OPS. Pismo skierowane zostało do Komisji Rewizyjnej celem rozpatrzenia. Przewodniczący Rady 

zwrócił uwagę na sygnalizowane w piśmie problemy, tj. zatrudnienie na umowę cywilno- prawną, 

obecności kierownika OPS w komisji konkursowej. Radny K. Oszust zapytał, dlaczego zorganizowano 

konkurs na stanowisko niewymagające takiej procedury. Radny J. Żelazny stwierdził, że nie ma 

różnicy między umową cywilnoprawną a umową o pracę. Przewodniczący Rady poprosił radnego by 

nie wypowiadał o sprawach, na których się nie zna. 



Ad.5. 

Zapoznanie z oceną zasobów pomocy społecznej za 2015 r. 

Nikt z radnych nie miał pytań, poruszono sprawę zagospodarowania budynku po ośrodku zdrowia w 

Zaklikowie na potrzeby dziennego domu opieki. Burmistrz wyjaśnił, że potrzebne jest oszacowanie 

kosztów, a potem można rozmawiać nad przeznaczeniem budynku. 

Ad.6. 

Podjęcie uchwała w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na 2016 r.;  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Uchwała podjęta została 14 

głosami za, przeciw był 1 radny. 

b)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Stalowowolskiemu na realizację zadania 

publicznego w 2016 r.; Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

c) przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Zaklików; 

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

d) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  w zamian 

za uiszczoną przez właściciela opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

e) określenia, w odniesieniu do jednostek organizacyjnych gminy zaliczanych do sektora 

finansów publicznych, jednostki obsługującej, jednostki obsługiwanych oraz zakresu 

obowiązków powierzonych jednostkom obsługującym w ramach wspólnej obsługi;  Radny 

K. Oszust zapytał, co się stanie, jeśli uchwała nie zostanie podjęta. Dyrektor O. Gilewicz 

stwierdziła, że z końcem roku GZEAS przestanie działać. Radny K. Oszust przypomniał, że 

był zwolennikiem powołania GZEAS, co zdjęłoby z dyrektorów część obowiązków i 

wprowadziłoby większą kontrolę w zarządzaniu budżetem oświatowym. Zastępca 

Przewodniczącego Rady, A. Sieczkoś stwierdził, że GZEAS zaczynał z 200 tys. zł budżetu, 

podnieśli koszty o 37%. Zaapelował, by Rada otrzymała protokół z przeprowadzonego w 

GZEAS audytu. Dyrektor O. Gilewicz wyjaśniła, że GZEAS przejął od szkół zadania 

dotyczące przetargów, remontów, wyjaśniła, że budżet jednostki wzrósł w związku z 

przejęciem ze szkół części zadań, pozyskano środki z rezerwy budżetowej, 



wyremontowano schody, zakupiono schodołaz. Radny J. Żelazny stwierdził, że jeśli GZEAS 

przestanie istnieć, dyrektorzy nie będą kontrolowani. Burmistrz wyjaśnił, że w niektórych 

gminach obowiązki GZEAS przejęły komórki w ramach referatów księgowości. Stwierdził, 

że nawet przy likwidacji GZEAS musimy mieć pracownika odpowiedzialnego za oświatę. 

Radny K. Oszust poprosił o opinię Komisji Oświaty. M. Balbier, Przewodniczący Komisji 

stwierdził, że potrzeba czasu na wydanie opinii. Przewodniczący Rady zapytał dyrektorów 

szkół, czy prowadzą księgowość. Dyrektor ZSO w Zaklikowie poinformował, że rejestrują 

faktury. Przewodniczący Rady zapytał, czy na etatach w szkołach są zatrudnione 

księgowe. Dyrektor poinformował, że nie.  Radny K. Oszust zaproponował, by zdjąć z 

porządku obrad punkty 6 ei f. 11 radnych głosowało za, 1 był przeciw, 3 wstrzymało się 

od głosu. 

f) ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Zaklików; Uchwała 

podjęta została jednogłośnie. 

g) uchwalenia planu Pracy Rady Miejskiej w Zaklikowie na 2016 r.; Uchwała podjęta została 

jednogłośnie. 

h) uchwalenia Planów Pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej w Zaklikowie na 2016 r.; 

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

i) uchwalenia Planu Pracy i Kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Zaklikowie na  

2016 r.; Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

j) nadania Statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Zaklikowie; Uchwała podjęta została 

jednogłośnie. 

k) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania; Uchwała podjęta została 14 głosami za, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

l) utworzenia placówek wsparcia dziennego prowadzonych w formie opiekuńczej przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Zaklikowie; Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

m) wyrażenia woli na przystąpienie Gminy Zaklików do realizacji porozumienia z gminami 

ościennymi w zakresie objęcia mieszkańców tych gmin usługami świadczonymi przez 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Radomyślu nad Sanem; Uchwała podjęta została 

jednogłośnie. 



n) sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Zaklików w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów oraz wysokość cen za te usługi. Pracownica Urzędu 

Miejskiego, M. Wójcik objaśniła projekt uchwały.  Za podjęciem uchwały głosowało 14 

radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

o) ustalenia wysokości diet dla sołtysów z terenu Gminy Zaklików; Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów, A. Mikusek przypomniała, że Rada zobowiązała się do ustalenia 

nowych  zasad ustalania diet dla sołtysów. Wyjaśniła, że wypłata diety nie będzie 

uzależniona od obecności sołtysa na sesji, nie będzie też zróżnicowania stawek ze 

względu na wielkość sołectwa. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał prowadzenie obrad Zastępcy Przewodniczącego, A. 

Sieczkosiowi. Radny K. Oszust poprosił o naprawę ubytków na ul. Leśnej. Radna A. Mikusek zwróciła 

uwagę, że w okolicach rynku jest 18 koszy na śmieci, zaś w drodze do szkoły ani jednego. Radna A. 

Mikusek zapytała, na czym ma polegać współpraca Gminy z Politechniką Lubelską. Burmistrz wyjaśnił, 

że odbędą się tygodniowe warsztaty z udziałem mieszkańców, podczas których zostanie opracowana 

koncepcja przebudowy GOK i rewitalizacji rynku Następnie radna zwróciła uwagę na konieczność 

koszenia trawników i posprzątania terenu wokół zalewu. Radny D. Chmielewski  powiedział, że nad 

zalewem należy zainstalować przebieralnię, ograniczenie prędkości na zakręcie przy drodze 

wojewódzkiej, poprosił o pomoc w rozwiązaniu problemu z funduszem świadczeń socjalnych w 

szkole. Radca prawny wyjaśnił, że w szkole działają dwa związki zawodowe i sytuacja jest patowa.  

Radna M. Kulpa zapytała, czy był jeż przetarg na koszenie poboczy. Sekretarz, A. Łosek wyjaśniła, że 

do 15 czerwca jest pierwszy termin. Radny K. Ziemiński zaapelował, by drogę w Kolonii Łysaków 

wykonać metodą stabilizacji gruntu. Poprosił też o wykoszenie działki przy domu sołeckim w 

Goliszowcu. Radny J. Małagocki przypomniał o konieczności znaków drogowych. Radny M. Balbier 

przychylnie wyraził się o Biuletynie wydanym przez urząd.  Zwrócił uwagę na wadliwe jego zdaniem 

oznakowanie ulic. Zastępca Przewodniczącego Rady poprosił o usunięcie znaku ograniczającego tonaż 

do 2,5 tony przed mostem w Szelinie. Radny M. Balbier poinformował, że Komisja Oświaty pracuje 

nad regulaminami. Zastępca Przewodniczącego Rady A. Sieczkoś zapytał  czy trzecia studnia będzie 

pracować. Kierownik F. Ciesielski poinformował, że będzie ona naprawiana. Zastępca 

Przewodniczącego poprosił o kruszywo na drogę od Radnej Góry. Przewodniczący Rady zaapelował o 

środki na przywrócenie funkcjonalności budynku GOK w Lipie, zaapelował o spotkanie w sprawie hali 

sportowej i remontów dróg.  Sołtys Lipy W. Pęzioł zapytał czy targowisko w Lipie będzie ogrodzone. 

Burmistrz wyjaśnił, że nie przewiduje ogrodzenia placu. 



Ad.8. 

Wobec braku dalszych pytań i wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XXIII Sesji Rady Miejskiej w Zaklikowie. 

Protokolant       Przewodnicząca Rady Miejskiej 

        Mirosław Mach 

 

 

 

 


